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PROTOKÓŁ NR 9/2024 
z posiedzenia Komisji Statutowo – Regulaminowej 

Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 
z dnia 12 grudnia 2024 r. 

Pkt 1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad.  

Pani Magdalena Wiśniewska – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa 
otworzyła posiedzenie Komisji, z które odbywało się wspólnie z Komisją Budżetu, Gospodarki 
i Bezpieczeństwa, Komisją Polityki Społecznej, Komisją Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisją 
Rewizyjną.  
Na podstawie listy obecności stwierdzona została prawomocność obrad. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Pkt 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

Zgłoszono propozycję zdjęcia z porządku posiedzenia punktu dotyczącego przyjęcia protokołu 
z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

Porządek posiedzenia został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia.  

3. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia Raportu za okres od 1 stycznia 
2022 roku do 31 grudnia 2023 roku z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 - 2024 z perspektywą na lata 2025 – 2028 (druk nr 1, 
referuje Pani Sylwia Szol – Naczelnik Wydz. OŚRiL).  

4. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska 
dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 - 2028 z perspektywą na lata 2029 – 2032 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko (druk nr 2, referuje Pani Sylwia Szol – Naczelnik 
Wydz. OŚRiL).  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/28/2024 Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego z dnia 26 lipca 2024 r. w sprawie utworzenia powiatowego ośrodka wsparcia – 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Wiśniowej Górze oraz nadania statutu (druk nr 3, 
referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor PCPR).  

6. Zapoznanie się z projektem uchwały zmieniającej Uchwałę LXVII/585/2024 z dnia 29 lutego 
2024 r. w sprawie określenia rodzaju zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w roku 2024 (druk 
nr 4, referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor PCPR).  

7. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zapewnienia ciągłości realizacji zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2025 r. (druk nr 5, referuje Pani Urszula Łużniak – 
Dyrektor PCPR).  

8. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie powierzenia Gminie Koluszki do realizacji 
w 2025 roku zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego (druk nr 6, referuje Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydz. EiSS).  

9. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Koluszki w 2024 r. (druk nr 7, referuje Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydz. EiSS).  
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10. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na terenie powiatu łódzkiego 
wschodniego obowiązujących w 2025 r. (druk nr 8, referuje Pan Adam Olek – Naczelnik 
Wydz. IRiD).  

11. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Rzgów 
w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew zlokalizowanych w pasach 
drogowych dróg powiatowych na terenie gminy Rzgów w 2024 r. (druk nr 9, referuje Pan Adam 
Olek – Naczelnik Wydz. IRiD).  

12. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Tuszyn 
w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew zlokalizowanych w pasach 
drogowych dróg powiatowych na terenie gminy Tuszyn w 2024 r. (druk nr 10, referuje Pan 
Adam Olek – Naczelnik Wydz. IRiD).  

13. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Nowosolna w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew zlokalizowanych w 
pasach drogowych dróg powiatowych na terenie gminy Nowosolna w 2024 r. (druk nr 11, 
referuje Pan Adam Olek – Naczelnik Wydz. IRiD).  

14. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXV/558/2023 Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2027 (druk nr 12, 
referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).  

15. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2024 rok (druk nr 13, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).  

16. Przedstawienie i zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na 2025 rok.  

17. Przedstawienie i zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2025 – 2028. 

18. Sprawy różne i wolne wnioski. 

19. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Pkt 3. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia Raportu za okres od 1 stycznia 
2022 roku do 31 grudnia 2023 roku z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 - 2024 z perspektywą na lata 2025 – 2028. 

Pani Sylwia Szol – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa poinformowała, 
że zgodnie z ustawą Prawo ochrony środowiska organ wykonawczy Powiatu w celu realizacji polityki 
ochrony środowiska sporządza powiatowe programy ochrony środowiska, z wykonania których 
co dwa lata składane są raporty. Zgodnie z zawartą umową przez Powiat Łódzki Wschodni, a firmą 
ATMO-Projekt, Projektowanie i doradztwo w ochronie środowiska, Pani Grażyna Porwańska 
zaprezentuje Raport za okres od 1 stycznia 2022 roku do 31 grudnia 2023 roku z wykonania 
Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 - 2024 
z perspektywą na lata 2025 – 2028 oraz jako następny punkt porządku obrad projekt Programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 z perspektywą na lata 
2029 – 2032 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 
 
Pani Grażyna Porwańska poinformowała, że na zlecenie Starostwa firma ATMO-Projekt wykonywała 
Raport za okres od 1 stycznia 2022 roku do 31 grudnia 2023 roku z wykonania Programu Ochrony 
Środowiska dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 - 2024 z perspektywą na lata 2025 – 
2028 oraz Ochrony Środowiska dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 
z perspektywą na lata 2029 – 2032 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko.  
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Raport dotyczył okresu 2022-2023. Zwrócono się do wszystkich Gmin o podanie informacji, które 
zadania zostały wykonane, w jakim zakresie i w jakich kwotach. Wszystkie zadania podzielone zostały 
według podziału w poprzednim Programie ochrony środowiska i obejmowały przede wszystkim: 
ochronę powietrza atmosferycznego, emisję hałasu, gospodarkę wodno-ściekową, edukację 
i pozostałe zagadnienia.  
Najwięcej w powiecie łódzkim wschodnim zadań dotyczyło ochrony przed hałasem, w związku z tym, 
że powiat charakteryzuje się bardzo dużą ilością dróg zarówno powiatowych jak i krajowych, a także 
przebiega przez powiat odcinek autostrady.  
Ostatnie dwa lata wskazują na tendencję wzrostową, czyli poprawę jakości środowiska i tendencję 
wzrostową, jeśli chodzi o realizację założeń, które były przyjęte cztery lata temu. Efektem końcowym 
jest poprawa jakości ochrony środowiska i  życia mieszkańców.  
Kolejnym etapem było przygotowanie Programu ochrony środowiska na kolejne cztery lata, ponieważ 
dotychczasowy Program kończy się w 2024 roku. Zwrócono się do wszystkich Gmin o wskazanie 
potencjalnych zadań, które zarówno Powiat, jak i Gminy będą chciały realizować w najbliższych 
czterech latach. Zwrócono się także do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, do Marszałka 
Województwa Łódzkiego o wskazanie takich zadań. Gminy przedstawiły zakres zadań, które planują 
do realizacji z podaniem kosztów i wskazaniem źródeł finansowania.  
Projekt Programu został uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Łodzi oraz 
z Państwowym Wojewódzkim Inspektorem Sanitarnym w Łodzi. Następnie projekt został skierowany 
do Marszałka Województwa Łódzkiego i po uwzględnieniu jego uwag dotyczących doprecyzowania 
wskaźników realizacji zadań i wykreślenia trzech zadań, które zdaniem Marszałka nie kwalifikują się 
do ujęcia w programie, został on zaopiniowany pozytywnie. 
W ramach udziału społeczeństwa w procedurze uchwalania programu, zgłosiło się dwóch 
mieszkańców, którzy po zapoznaniu się z programem i prognozą nie wnieśli uwag.  
 
Nie zgłoszono uwag. 
 

Pkt 4. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska 
dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 - 2028 z perspektywą na lata 2029 – 2032 wraz 
z prognozą oddziaływania na środowisko. 

Projekt uchwały został omówiony w poprzednim punkcie.  
 
Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni podsumowała, że następuje poprawa wskaźników 
zawartych w Programie Ochrony Środowiska i założenia Programu będą prowadziły w kierunku 
dalszej ich poprawy. 
 
Pani Radna Magdalena Wiśniewska nadmieniła, że wiele samorządów w programie uwzględnia 
również ochronę drzew w procesie inwestycyjnym. Nie jest to obowiązek, ale nie oznacza to, że jeśli 
nie ma czegoś w programie, to nie powinniśmy takich działań podejmować. Pani Radna zachęciła 
do zastanowienia się nad przyjęciem jakiegoś odrębnego dokumentu, który takie standardy ochrony 
drzew w procesie inwestycyjnym określi. Podzieliła się spostrzeżeniami w tej kwestii, w tym 
przedstawiła fotografie, jak nie należy postępować z drzewami. Bardzo często dzieje się tak, 
że drzewa przyuliczne są traktowane przez projektanta, wykonawcę i inwestora jako zło konieczne. 
Natomiast ochrona powinna następować już na etapie planowania, czyli w projekcie powinien być 
uwzględniony tenże aspekt.  
Wskazując na podstawy prawne, również Prawo budowlane precyzuje proces postępowania 
z drzewami przy realizacji inwestycji drogowych i innych budowalnych. Projektant w projekcie 
budowlanym musi przedstawić dokumentację dotyczącą wpływu obiektu budowlanego na istniejący 
drzewostan i powierzchnię ziemi, uwzględniając, że w przyjętym projekcie budowlanym rozwiązania 
przestrzenne, funkcjonalne i techniczne powinny wykazywać ograniczenie lub eliminację wpływu 
obiektu budowalnego na środowisko przyrodnicze, zdrowie ludzi i inne obiekty budowlane, zgodnie 
z odrębnymi przepisami. Jest to element obligatoryjny dla obiektu budowlanego, zgodnie 
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z rozporządzeniem Ministra Rozwoju w sprawie określenia zakresu i formy projektu budowlanego. 
Projektant musi wykonać projekt w taki sposób, aby nie było kolizji z drzewami. Jeśli kolizja jest, to 
projektant musi zaplanować rozwiązania, które w najmniejszym stopniu wpłyną na drzewo i ponadto 
musi udowodnić, że nie dało się tej kolizji uniknąć. Projekt budowlany bez takiej dokumentacji 
ma braki formalne i nie powinien być realizowany, a urzędnik nie powinien przyjąć go 
do procedowania, a właściwie wezwać projektanta do uzupełnienia projektu.  
Bardzo często przy realizacji inwestycji drogowych ucinane są korzenie drzew, w wielu przypadkach 
zasypuje się odziomki pni oraz pnie warstwą ziemi. Czasami wykonawca odeskowuje pnie drzewa, ale 
to nie zapewnia ochrony pnia, ani systemu korzeniowego drzew przed uszkodzeniem. Drzewa 
w następstwie chorują, niektóre obumrą i staje się to na skutek ewidentnych zaniedbań.  
Pani Radna podsumowała, że drzewa są mieniem publicznym i my jesteśmy odpowiedzialni za to, 
żeby one pozostały. Ich niszczenie, czy uszkodzenia rodzą określone konsekwencje. W najbliższych 
latach planowane są w naszym powiecie liczne prace drogowe, dlatego Pani Radna nalega, aby 
prowadzenie inwestycji na terenach publicznych przebiegało w sposób zapewniający maksymalną 
ochronę elementów środowiska przyrodniczego, w tym drzew, zgodnie z obowiązującym prawem 
i obecną wiedzą techniczną w tym zakresie. Trzeba naciskać na projektanta, żeby projektował 
zgodnie ze sztuką. Jeśli projektant podpisuje się pod tym, że projekt został wykonany zgodnie 
ze sztuką, a takich elementów tam nie ma, to poświadcza on nieprawdę i my nie powinniśmy tego 
przyjmować. Jest bardzo wiele opracowań, pomysłów technicznych, organizacyjnych, jak zapobiegać 
chorobom, czy obumieraniu drzew przy tego typu inwestycjach. Można wziąć pod uwagę to, żeby 
w przyszłości takie standardy przyjąć i pilnować projektanta, aby projekt opierał się o standardy 
ochrony drzew w procesie inwestycyjnym. Drzewo jest elementem infrastruktury drogowej, jest 
składnikiem mienia i obowiązkiem jest je ochronić. Pani Radna zaproponowała, żeby w przyszłym 
roku spróbować takie standardy przyjąć. Pani Radna dodała, że nie była to uwaga do omawianego 
Programu. 
 
Pani Grażyna Porwańska powiedziała, że jej firma wykonuje dokumentacje, które potem stanowią 
załącznik do uzyskiwania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji. Od wielu lat 
jednym z elementów inwestycji jest inwentaryzacja drzew. Pilnuje i przestrzega tego Regionalny 
Dyrektor Ochrony Środowiska. Za każde wycięte drzewo w inwestycjach, które wymagają decyzji 
środowiskowej, Regionalny Dyrektor nakazuje wykonać nasadzenia zastępcze.   
 
Pani Radna Magdalena Wiśniewska stwierdziła, że nasadzenie zastępcze nie zastąpi 50-letniego, 
czy 100-letniego drzewa, dlatego mówi o ochronie drzew. Zawróciła uwagę, że mieszkańcy naszych 
gmin są wyedukowani i świadomi coraz bardziej tego, że środowisko naturalne jest naszą wartością 
i będą pytać o to, czy projekty budowlane zawierają wymagane elementy.   
 
Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni dodała, że wycinane są drzewa tylko w przypadku, 
kiedy jest to naprawdę konieczne. Zdarzają się drzewa bardzo stare, które stwarzają 
niebezpieczeństwo na drogach i nawet jeśli nie jest prowadzony proces inwestycyjny, to wpływa 
bardzo dużo zgłoszeń mieszkańców, żeby te drzewa wycinać. Drzewa się starzeją i stwarzają 
zagrożenie. Zdarza się również konieczność wycięcia drzew w parkach. Wykonywanych jest również 
bardzo dużo nasadzeń zastępczych. W ostatnim czasie posadzonych zostało setki drzew. Należy być 
w tych kwestiach ostrożnym i podchodzić do tego z należytym rozsądkiem. 
 
Pan Krzysztof Pietrzko – Kierownik Biura Zarządu Dróg powiedział, że problematyka drzew w pasie 
drogowym stanowi pewien kłopot dla zarządców dróg, z uwagi na kolizje przy przebudowie 
infrastruktury drogowej, a także jeśli chodzi o bezpieczeństwo. Decyzja o wycince drzew jest 
uzgadniana z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska, która często jako warunek konieczny stawia 
nasadzenia zastępcze w ilości 3:1, 4:1.  
 
Nie zgłoszono uwag. 
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Pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/28/2024 Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego z dnia 26 lipca 2024 r. w sprawie utworzenia powiatowego ośrodka 
wsparcia – Środowiskowego Domu Samopomocy w Wiśniowej Górze oraz nadania statutu. 

Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła projekt 
uchwały. Dotychczas w Statucie ujęto trzy typy domu, natomiast proponuje się dodanie czwartego 
typu C – dla osób wykazujących inne przewlekłe zaburzenia czynności psychicznych. 
 
Nie zgłoszono uwag. 
 
 
 
Pkt 6. Zapoznanie się z projektem uchwały zmieniającej Uchwałę LXVII/585/2024 z dnia 29 lutego 
2024 r. w sprawie określenia rodzaju zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w roku 2024. 

Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła projekt 
uchwały. Z uwagi na rozliczenie całoroczne środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w roku 2024, pozostały środki w turnusach 
rehabilitacyjnych na kwotę 14.379 zł. O tę kwotę zwiększa się zadanie dofinansowania zaopatrzenia 
w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów.  
 
Nie zgłoszono uwag. 
 
 
Pkt 7. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zapewnienia ciągłości realizacji zadań 
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2025 r. 
 
Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła projekt 
uchwały. W celu zapewnienia realizacji zadań współfinansowanych przez Państwowy Fundusz 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych począwszy od miesiąca stycznia 2025r. Rada Powiatu 
podejmuje uchwałę zapewniającą ciągłość zadań Funduszu do czasu uchwalenia planu finansowego 
Funduszu. Upoważnia się Zarząd Powiatu Łódzkiego Wschodniego do zaliczkowego dysponowania 
środkami Funduszu przeznaczonymi na: zobowiązania dotyczące dofinansowania uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych w warsztatach terapii zajęciowej oraz dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych w turnusach rehabilitacyjnych. 
Upoważnienie Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego obowiązuje do momentu zatwierdzenia 
planu finansowego Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 
 
Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (załącznik nr 2 do protokołu). 
Wynik głosowania: „za” – 3, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0. 

 
Pkt 8. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie powierzenia Gminie Koluszki do realizacji 
w 2025 roku zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydziału Edukacji  i Spraw Społecznych przedstawiła projekt 
uchwały. Zgodnie z ustawą o bibliotekach powiat organizuje i prowadzi co najmniej jedną powiatową 
bibliotekę publiczną.  
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Z uwagi na fakt, iż Powiat Łódzki Wschodni nie jest organem prowadzącym dla żadnej biblioteki 
publicznej, należy realizację tego zadania przekazać innej jednostce samorządu terytorialnego, która 
prowadzi bibliotekę publiczną na terenie powiatu łódzkiego wschodniego. Od wielu lat Miejska 
Biblioteka Publiczna im. Władysława Strzemińskiego w Koluszkach, prowadzona przez Gminę 
Koluszki, realizuje zadanie powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego.  
W 2024 r. zwrócono się do Wójtów i Burmistrzów Gmin i Miast z terenu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego, z zapytaniem, czy wyrażają wolę i mają możliwości podjęcia się realizacji zadania 
prowadzenia w 2025 r. powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Taką 
wolę wyraziła jedynie Gmina Koluszki. W związku z powyższym w przedmiotowej uchwale proponuje 
się powierzyć Gminie Koluszki do realizacji w 2025 roku zadanie prowadzenia powiatowej biblioteki 
publicznej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego, które będzie wykonywane za pośrednictwem 
Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Władysława Strzemińskiego w Koluszkach.  
Na realizację zadania w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok przeznaczona jest 
dotacja w kwocie 36.000,00 zł. Szczegóły przekazywania i rozliczania dotacji oraz zakres obowiązków 
biblioteki zostaną określone w porozumieniu zawartym na 2025 rok pomiędzy Powiatem Łódzkim 
Wschodnim i Gminą Koluszki. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Pkt 9. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Koluszki w 2024 r. 

Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydziału Edukacji  i Spraw Społecznych przedstawiła projekt 
uchwały. Proponuje się udzielić z budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok pomocy 
finansowej Gminie Koluszki w kwocie 2.650 zł  z przeznaczeniem na realizację zadania polegającego 
na obsłudze obserwatorium astronomicznego znajdującego się w Koluszkach przy ul. Kościuszki 16 
oraz prowadzeniu warsztatów astronomicznych dla dzieci i młodzieży z placówek oświatowych i szkół 
prowadzonych przez Gminę Koluszki i Powiat Łódzki Wschodni, na wniosek Gminy. 
W latach 2020-2022 Gmina Koluszki w partnerstwie z Powiatem Łódzkim Wschodnim realizowała 
projekt pn.: „Rozbudowa infrastruktury edukacyjnej zlokalizowanej w Koluszkach przy 
ul. Kościuszki 16” dofinansowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Łódzkiego na lata 2014-2020. W ramach projektu przede wszystkim rozbudowano siedzibę Szkoły 
Podstawowej nr 2 im. Marii Konopnickiej w Koluszkach oraz I Liceum Ogólnokształcącego 
w Koluszkach, a także wybudowano obserwatorium astronomiczne. Celem tych działań było 
podniesienie poziomu edukacji ogólnej dzieci i młodzieży z gminy Koluszki oraz Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. Utrzymanie obserwatorium astronomicznego, będącego w dyspozycji Gminy Koluszki, 
oraz przeprowadzanie warsztatów dla dzieci i młodzieży z placówek i szkół gminnych 
oraz powiatowych, wymaga ponoszenia kosztów przez Gminę Koluszki. Gmina wystąpiła z propozycją 
częściowego partycypowania w tych kosztach przez Powiat. Wsparcie dla Gminy ułatwi 
funkcjonowanie obserwatorium astronomicznego, służącego społeczności lokalnej. 

Nie zgłoszono uwag. 
 
 

Pkt 10. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na terenie powiatu łódzkiego 
wschodniego obowiązujących w 2025 r. 

Pan Krzysztof Pietrzko – Kierownik Biura Zarządu Dróg przedstawił projekt uchwały. Przepisy prawa 
zobowiązują powiaty do ustalania stawek opłaty za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 
obiektów pływających na terenie powiatu, należy jednak zaznaczyć, że na terenie powiatu nie ma 
dużych zbiorników wodnych, na których możliwe byłoby usunięcie statków, są tylko małe akweny 
wodne.  
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Nie zgłoszono uwag. 
 

Pkt 11. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Rzgów 
w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew zlokalizowanych w pasach drogowych 
dróg powiatowych na terenie gminy Rzgów w 2024 r. 

Pan Krzysztof Pietrzko – Kierownik Biura Zarządu Dróg przedstawił projekt uchwały. Gminy 
prowadzące zarząd nad drogami powiatowymi mają prawo wytypować i występować do Zarządu 
Powiatu z wnioskiem o wyrażenie zgody właścicielskiej na usunięcie drzew z pasa drogi, które 
zagrażają bezpieczeństwu ruchu drogowego i tak się dzieje. Ostatecznie drzewa mogą być wycięte 
dopiero po uzyskaniu pozytywnej opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Gmina była 
zobowiązana do wykonania nasadzeń zastępczych. 

W przypadku Gminy Rzgów w 2024 roku były to 23 drzewa, w tym 2 lipy, a pozostałe to jesiony. 
Powstał surowiec drzewny, który zgodnie z wieloletnią praktyką przekazywany jest jako pomoc 
rzeczowa dla Gminy. Wartość pomocy rzeczowej określona została na kwotę 2.975,69 zł. 

Nie zgłoszono uwag. 
 

Pkt 12.  Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Tuszyn w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew zlokalizowanych w pasach 
drogowych dróg powiatowych na terenie gminy Tuszyn w 2024 r. 

Pan Krzysztof Pietrzko – Kierownik Biura Zarządu Dróg przedstawił projekt uchwały. Udziela się 
Gminie Tuszyn pomocy rzeczowej w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew 
zlokalizowanych w pasach drogowych dróg powiatowych na terenie gminy Tuszyn w 2024 r. 
o wartości 492,25 zł. 

Nie zgłoszono uwag. 
 

Pkt 13. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Nowosolna w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew zlokalizowanych w pasach 
drogowych dróg powiatowych na terenie gminy Nowosolna w 2024 r. 

Pan Krzysztof Pietrzko – Kierownik Biura Zarządu Dróg przedstawił projekt uchwały. Udziela się 
Gminie Nowosolna pomocy rzeczowej w postaci surowca drzewnego pozyskanego z wycinki drzew 
zlokalizowanych w pasach drogowych dróg powiatowych na terenie gminy Nowosolna w 2024 r. 
o wartości 408,96 zł. 

Nie zgłoszono uwag. 
 

Pkt 14. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXV/558/2023 Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2027. 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr LXV/558/2023 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2027., 
w tym omówiła najważniejsze zmiany wprowadzone niniejszą uchwałą.  
 
Nie zgłoszono uwag. 
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Pkt 15. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2024 rok. 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok.     
 
Nie zgłoszono uwag. 

Pkt 16. Przedstawienie i zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na 2025 rok. 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2025 rok (załącznik nr 3 do protokołu).  

Budżet Powiatu na 2025 rok został sporządzony w sposób zrównoważony i nie zwiera deficytu. 
Dochody budżetu na rok 2025 zostały ustalone w łącznej wysokości 142.450.977,36 zł. W ramach 
dochodów uwzględniono: dochody bieżące na poziomie 124.832.562,28 zł, stanowiące 87,63 % planu 
dochodów ogółem, dochody majątkowe na poziomie 17.618.415,08 zł, stanowiące 12,37 % planu 
dochodów ogółem.  
Wydatki ogółem Powiatu Łódzkiego Wschodniego do realizacji w 2025 roku, zostały zaplanowane 
w wysokości 142.450.977,36 zł. W ramach wydatków uwzględniono: wydatki bieżące na poziomie 
112.923.278,28 zł, co stanowi 79,27% planu wydatków ogółem, wydatki majątkowe na poziomie 
29.527.699,08 zł, stanowiące 20,73% planu wydatków ogółem.  

 

Założenia projektu budżetu na 2025 rok podsumowała Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki 
Wschodni, która powiedziała również o zmianach w finansach publicznych. 

Głos zabrał Pan Radny Jarosław Sobieszek, który odniósł się do zwiększenia wydatków na sport. 
Zapytał ile wniosków na imprezy sportowe wpłynęło.  

Pani Wicestarosta omówiła wnioski, jakie wpłynęły i zwróciła uwagę, że ważne jest, aby były to 
powiatowe imprezy sportowe. Wzrost środków na sport nastąpił o 100%. Wyższe będą również 
nagrody dla najlepszych sportowców.  

Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok. 
Wynik głosowania: „za” – 3, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0. 

Pkt 17. Przedstawienie i zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028. 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 (załącznik nr 4 do protokołu).  
Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Łódzkiego Wschodniego została przygotowana na rok 
bazowy 2025 i trzy kolejne lata, czyli do 2028 roku. Podstawą sporządzenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 były dane zawarte w: budżecie 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2024, projekcie budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na rok 2025, wytycznych Ministra Finansów dotyczących stosowania jednolitych wskaźników 
makroekonomicznych będących podstawą oszacowania skutków finansowych projektowanych ustaw 
z października 2024 r. 
Pani Skarbnik omówiła szczegółowo projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2025 – 2028 oraz wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2025 – 2028. 
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Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028. 
Wynik głosowania: „za” – 3, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0. 

Pkt 18. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pani Radna Edyta Waprzko podziękowała Przewodniczącej Komisji Budżetu, Gospodarki 
i Bezpieczeństwa za poprowadzenie wspólnego posiedzenia Komisji oraz Komisjom za pracę przy 
opiniowaniu projektu budżetu na 2025 rok. 

Pkt 19. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zostało zamknięte.  

Przewodniczący  
Komisji Statutowo – Regulaminowej 

Mateusz Jaśkiewicz  


